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'-"''"' ······· �l ""i>iófbkófz Zebrania Wiejskiego sołectwa Straszyn 

które odbyło się w dniu 28 kwietnia 2022 roku 

1. Zebranie Wiejskie rozpoczęło się o godz. 18:00, jednak z powodu braku quorum 
sołtys ogłosił drugi termin o godz. 18:30. 

2. Zebranie Wiejskie w drugim terminie rozpoczęło się o godzinie 18:30 i trwało do 
godziny 20:30. 

3. W Zebraniu zgodnie z listą obecności uczestniczyło 20 mieszkańców sołectwa 
Straszyn. Urząd Gminy reprezentował wicewójt pan Daniel Kutkowski. Zebranie 
odbywało się w budynku Mediateki. 

4. Zebraniu przewodniczył sołtys wsi Jerzy Feliksiak. 
5. Na protokolanta wyznaczono sekretarz Sołectwa Grażynę Michalkiewicz-Goszczyńską 
6. Przewodniczący Zebrania stwierdził, że Zebranie Wiejskie jest prawomocne do 

podejmowania uchwał. 

7. Porządek obrad: 
7.1 Otwarcie Zebrania i stwierdzenie jego ważności 
7 .2 Wybór sekretarza Zebrania 
7.3 Omówienie i podjęcie Uchwały w sprawie zmian w Statucie sołectwa Straszyn 
7.4 Przedstawienie realizacji Funduszu Sołeckiego za rok 2021, w tym sprawozdanie 

z obchodów jubileuszu 700-lecia Straszyna oraz omówienie wniosku na 2022 rok. 
7.5 Sprawy sołeckie i wolne wnioski mieszkańców. 
7.6 Zakończenie zebrania. 
Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

8. Streszczenie przebiegu obrad i dyskusji: 
W oczekiwaniu na drugi termin zebrania wicewójt pan Daniel Kulkowski wykorzystał 
czas na przedstawienie obecnym mieszkańcom inwestycji, które zostały ujęte 
w budżecie gminy Pruszcz Gdański na rok 2022. 
Zaplanowano wykonanie dokumentacji projektowej dla następujących inwestycji 
w Straszynie: ul. Leśna, ul. Prusa, Na Skarpie, Hoffmanna, Ogrodowa, Liliowa, 
Słoneczna, przebudowy ul. Młodej Polski, Neptuna /aktualizacja projektu/, ul. 
Neptuna od drogi do 1. ronda Merkurego /pozwolenie na budowę, ale nie ma 
środków na realizację/, koncepcja ul. Poziomkowej, oświetlenie Pocztowej 
i Kwiatowej /doświetlenie przy placu zabaw i przejście/. 

Planuje się realizację następujących inwestycji: rozbudowa szkoły / ok. 7 mln./, ul. 
Neptuna, budowę Parku 700-lecia, miasteczko rowerowe, płyty na os. Zorza, budowa 
oświetlenia ul. Morelowej i szafranowej, w drugiej poł. roku wymiana latarń na ul. 
Starogardzkiej na bardziej ekonomiczne w eksploatacji, Jana Pawła li. 
Zaplanowano również monitoring gminy - zostanie zawarta umowa na plan 
funkcjonalno-użytkowy, a następnie przetarg na projekt rozmieszczenia monitoringu 
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z połączeniem do Straży Gminnej. zapytał o dostępność listy 
wytypowanych 50 punktów monitoringu. 
Padło pytanie z sali: czy mieszkańcy mogą zasponsorować zakup kamer? Wójt 
odpowiedział, że brana jest pod uwagę rozbudowa systemu o kolejne kamery. 
Pytanie z sali: czy jest możliwość połączenia z systemem miasta Pruszcz Gdański. 
- Nie ma takiej potrzeby; stawiamy na zapis a nie na obserwację. 

Wice wójt poruszył sprawę budynku tzw. ,,Sopociaka". Jest dokumentacja, ale nie ma 
pieniędzy na modernizację - generalny remont wewnątrz, termomodernizacja, 
opomiarowanie mieszkań. Na mieszkania socjalne czeka w gminie ok. 50 rodzin. 
Planowana jest modernizacja mostu na Raduni, koszt ok. 1 mln zł. Będzie ruch 
dwukierunkowy, na czas remontu wyłączenie na ok. 2 miesiące. 

J zapytał o rewaloryzację budynku starej garbarni. Otrzymał 
odpowiedz,- że--clach budynku uległ zniszczeniu i niezbędna jest jego naprawa. 
Obecnie nie ma planów na modernizację. 
Sołtys zapytał o możliwość odsprzedaży kilku mieszkań w „Sopociaku", aby częściowo 
pokryć koszty modernizacji? Wójt przypomniał o przepisach, które zobowiązują 
gminę do zapewnienia lokali komunalnych zgodnie z zadaniami gminy. Wynajmujący 
płacą czynsz, ale niektórzy uchylają się, wchodzi komornik, ale ustawa covidowa 
zawiesiła eksmisje. 

Następnie, o godz. 18:30 Sołtys formalnie otworzył Zebranie w drugim terminie, 
stwierdzając jego ważność. 

Kontynuowano zapytania do wicewójta: 
- dlaczego gmina pogarsza warunki budownictwa poprzez zmianę planu 
zagospodarowania przestrzennego? Wójt wyjaśnił, że poprzedni plan z 2005 roku 
napędził rozwój gminy, ale obecna zmiana ma za zadanie zmniejszenie intensywności 
zabudowy, by podmioty nie budowały zbyt gęsto. Rada Gminy podejmuje kolegialnie 
decyzję o przyjęciu zmian. Zebrani mieszkańcy nie zgodzili sie z zarzutami pytającego 
o pogorszeniu warunków budownictwa. 
- Dlaczego pani Wójt wstrzymała budowę skrzydła szkoły w Straszynie? Wójt 
odpowiedział - Szkoła miała być budowana przez dewelopera, ale wycofał się 
z powodu wzrastających kosztów. Nie było to zależne od decyzji Wójt. 
- Zapytano o wybieg dla psów, ale padła odpowiedź, że z publicznych środków gmina 
nie zrealizuje tego przedsięwzięcia. 
- na pytanie o basen, odpowiedź brzmiała - potencjalny inwestor nie podjął jeszcze 
decyzji. 
- Zapytano o przeniesienie ogródków działkowych z Matarni na tereny vis a vis os. 
Modrego. Wójt nie odniósł sie do tego pytania, to są tereny prywatne. 

Następnie przedstawiono obecnym proponowane zmiany w Statucie sołectwa 
Straszyn zgodnie z art. 35 ust. 1 oraz art. 40 ust. 2 pkt 1 Ustawy o samorządzie 
Gminnym z dnia 8 marca 1990 r. i przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem 
Uchwały. 

2 



STRASZ'YN 

Wyniki głosowania: 
Uchwałę nr 1 /w załączeniu/ przyjęto 14 głosami za i przy 1 wstrzymującym się. 
Różnica pomiędzy ilością osób na liście obecności a ilością głosów wynikła z powodu 
opuszczenia sali przez 5 osób w trakcie Zebrania. 
W dalszej kolejności Grażyna Michalkiewicz-Goszczyńska przedstawiła realizację 
funduszu Sołeckiego za rok 2021. Ogólna wysokość Funduszu wyniosła 56 686,90 zł. 

Sołtys wspomniał o trudności w zatrudnieniu pracownika do utrzymania porządku 
w miejscowości. Z powodu niskiej stawki nikt się nie zgłosił; wykorzystano jedynie 
część kwoty na sprzątanie boiska, po�9st�!ą-�śt-,,tała wykorzystana na zakup 
m. in. nowego, większego namiotu dłf;�etv.i5 ·otaz bezprzewodowego urządzenia 
nagłaśniającego z dwoma mikrofonami, kosy spalinowej oraz dmuchawy do liści 
z funkcją odkurzacza, a także dwóch fotopułapek. 

Z kwoty 22 000,00 zł przeznaczonej na dotację celową dla OKSiBP na organizację 
wydarzeń jubileuszu 700-lecia wydatkowano jedynie 5 227,94 zł, co nastąpiło 
z powodu ograniczeń covidowych, które uniemożliwłły zorganizowanie w porze 
letniej dużego festynu archeologicznego połączonego z Dniem Dziecka. 

Wydarzenia związane z jubileuszem koordynowane przez Komitet Obchodów 
Jubileuszu to: 

- Konkurs na logo jubi1euszu 
- Koncert inauguracyjny w kościele pw. Sw. Jacka Odrowąża w Straszynie 
- Sztafeta „ 700 km dookoła Straszyna", w której przez tydzień biegało łącznie ok. 100 
osób oraz przygotowanie krótkiej trasy biegowej w lesie na dystansie 700 m. 
- Konkurs plastyczny dla przedszkolaków „Straszyn za 50 lat" i wystawa 
pokonkursowa w Mediatece. 
- Całoroczny konkurs fotograficzny „Straszyn 700+" i wystawa pokonkursowa 
w Mediatece. Część prac konkursowych autorzy przekazali na aukcję na rzecz 
uchodźców z Ukrainy. 
- ,,Strasznicy drzew'' - sadzenie drzew wg wskazań urzędnika gminy, przygotowanie 
certyfikatów dla uczestników akcji i spotkanie z dendrologiem dr. Piotrem 
Rutkowskim. 
- ,,Straszny Dworzec" - 4-dniowa impreza łącząca połączenia tradycji miejsca, 
nawiązanie do Halloween i polskiej tradycji dziadów. Składała się z Biegu Dziadów -
familijnej gry terenowej, spotkania z autorem retro-kryminałów Krzysztofem 
Bochusem, premiery mini-horroru straszyńskiego pt. ,,Czy na dworcu w Straszynie 
straszy?" autorstwa byłych uczennic gimnazjum w Straszynie, dwudniowych 
warsztatów literacko-kryminalnych dla młodzieży i spotkania z toksykologiem dr. hab. 
Markiem Wiergowskim pt. ,,Nie- znaczy nie!" na temat pigułek gwałtu. 
- Wieczór śpiewania i debata o patriotyzmie z okazji 103 Rocznicy Odzyskania 
Niepodległości. 
- Festiwal Chillout Classic Straszyn 700 - 3-dniowa impreza muzyczno-literacka. 
- Projekt i druk banera jubileuszowego na ekspozytor przy ul. Starogardzkiej. 
- 7 wywiadów na 700-lecie w Radio Spin. 
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- Sportowe wyczyny uczniów SP w Straszynie x700. 
- Pismo lokalne Straszyn - nasze miejsce 
- Quest „Szlakiem Elektrowni Wodnych na Raduni" we współpracy z Mediateką. 
- artyści z „Przystanku Sztuka11 przygotowali ceramiczne medale jubileuszowe. 
Większa część powyższych działań była realizowana nakładem pracy wolontariackiej 
mieszkańców Straszyna. Współpracowano z OKSiBP-filia Mediateka w Straszynie, 
OKSiR, Szkołą Podstawową w Straszynie, Gminnym Przedszkolem, parafią Św. Jacka, 
Fundacją Radio dla Kultury, Fundacją Chillout Classic, 'Stowarzyszeniem Twórców 
Przystanek Sztuka i Towarzystwem Dolina Raduni, a także grupą nieformalną Straszyn 
Biega. 

Zreferowano obecnym Wniosek o przyznanie środków z Funduszu Sołeckiego na rok 
2022, sporządzony i przyjęty wyjątkowo przez Radę Sołecką z powodu niemożności 
zorganizowania Zebrania Wiejskiego w czasie pandemii Covid-19. Kontrowersje 
mieszkańców wywołał punkt 1. Wniosku o wkładzie sołectwa w wymianę latarń 
wzdłuż ul. Starogardzkiej na odcinku sołectwa Straszyn na bardziej ekonomiczne 
oświetlenie LED w kwocie 30.000,00 zł. Powtarzało się pytanie o zasadność 
wydatkowania środków z FS na inwestycje gminne. Sołtys przypomniał o składaniu 
wniosków do FS na rok 2023. 

Ostatnim punktem Zebrania były Sprawy sołeckie i wolne wnioski mieszkańców. 
Nawiązano do oszczędności w oświetleniu ul. Starogardzkiej i zaproponowano termin 
włączania iluminacji świątecznych w okresie od 5 grudnia do 7 stycznia każdego roku. 
Wniosek przegłosowano jednogłośnie. 
Radny Andrzej Chmielewski wystąpił z inicjatywą pracy nad strategią rozwoju 
sołectwa Straszyn. Wstępem do tego zadania jest ubiegłoroczny udział grupy 
mieszkańców w programie mentoringowym Nadbałtyckiego Centrum Kultury 
„Projektowanie kulturowe". Radny zaproponował cykl spotkań dla mieszkańców 
zainteresowanych rozwojem Straszyna. 
Pokrótce omówiono także stan działań Społecznego Komitetu „Łączy nas węzer'. 
GDDKiA przygotowała dwa warianty koncepcji przebudowy Węzła Straszyn, które 
zostały umieszczone na Fb. Obecni przypomnieli o idei obwodnicy Straszyna. 

Na tym Zebranie Wiejskie zakończono. 

Załączniki do protokołu: 
1. lista obecności -2 karty 
2. podjęta Uchwała -1 

Protokolant 

Grażyna Micha 
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